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         KS-BOR.0002.21.2017 

 

Protokół  

Nr XXVI/2017  

XXVI sesji 

Sejmiku Województwa  

Warmińsko-Mazurskiego 

z dnia 25 kwietnia 2017 r. 

 

Miejsce posiedzenia: Sala Sesyjna Sejmiku 

Początek posiedzenia: 11:05 

Obecnych było: 30 radnych 

Zakończenie posiedzenia 25.04.2017 r., godz. 13:05 

 

1. Otwarcie obrad. 

 

Przewodniczący Sejmiku, Pan Piotr Żuchowski powitał serdecznie radnych 

województwa, zarząd województwa, zaproszonych gości, przedstawicieli mediów oraz 

pracowników Urzędu Marszałkowskiego. Następnie stwierdził prawomocność obrad. 

 

Załącznik nr 1, 2  

 

Przewodniczący Sejmiku, Pan Piotr Żuchowski poinformował, że zostaną wręczone 

Certyfikaty Regionalnej Sieci Dziedzictwa Kulinarnego Warmia Mazury Powiśle.  

 

Następnie głos zabrała p. Sylwia Jaskulska Członek Zarządu Województwa, która 

powiedziała m.in. że Warmia i Mazury należą do Europejskiej Sieci Dziedzictwa 

Kulinarnego. Podkreśliła, że ideą sieci dziedzictwa kulinarnego jest promowanie naturalnej  

i zdrowej żywności. Kolejno przedstawiła przedsiębiorców, którym Marszałek Województwa 

wręczył certyfikaty.  

 

Certyfikaty, które wręczył Pan Marszałek otrzymali następujący przedsiębiorcy: 

 

1. Gospodarstwo Pasieczne Jabłońscy, Łąkorz, gmina Biskupiec (powiat nowomiejski). 

Certyfikat odebrali Państwo Monika i Grzegorz Jabłońscy 

2. Gospodarstwo pasieczne „Kraina miodu”, Mrągowo. Certyfikat odebrał p. Przemysław 

Klimaszewski. 

3. Restauracja Rycerska, Reszel. Certyfikat odebrała p. Marta Maruszewska. 

4. Restauracja „Stara Karczma”, Elbląg. Certyfikat odebrali Państwo Ewa i Dariusz 

Mielżyńscy. 

5. Jabłoń Lake Resort Sp. z o.o., Jabłoń k. Pisza. Certyfikat odebrali Państwo Natalia  

i Serhat Aydin 

6. Pasieka – Rancho w Kaczej Dolinie, Bisztynek. Certyfikat odebrali Państwo Weronika 

 i Robert Wiśniewscy. 

7. Młyn Produkcyjno – Handlowy „Młyn w Rynku”, Rynek k. Grodziczna. Certyfikat 

odebrał p. Zdzisław Przyborowski. 
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8. Gospodarstwo Rolne Bio Partners Snails Garden, Rydzówka, gmina Pasłęk. Certyfikat 

odebrali Państwo Mariola i Grzegorz Skalmowscy. Otrzymali również certyfikat dla Zakładu 

Przetwórstwa Ślimaków.  

 

 

2.  Rozpatrzenie wniosków do porządku obrad. 

 

Przewodniczący Sejmiku poinformował, że wpłynęła autopoprawka do uchwały  

w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Województwa Warmińsko-

Mazurskiego na lata 2017-2039 oraz autopoprawka do projektu uchwały w zmian w budżecie 

na 2017 r. Dodał, że w trybie pilnym wpłynął projekt uchwały w sprawie udzielenia gminom 

Województwa Warmińsko-Mazurskiego pomocy finansowej w formie dotacji celowych na 

dofinansowanie zadań w zakresie ochrony przeciwpożarowej i został umieszczony w punkcie 

8 porządku obrad. Dodał, że na posiedzeniu Konwentu, Zarząd Województwa poinformował 

o wycofaniu inicjatywy uchwałodawczej w sprawie utworzenia i prowadzenia Biblioteki 

Warmii i Mazur w Olsztynie. 

Załącznik nr 3 

 

 Nadmienił, że w związku z wprowadzoną zmianą porządek obrad wymaga 

przegłosowania. 

 

Przewodniczący Sejmiku zapytał, czy są uwagi do zmian w porządku obrad?  

W związku z brakiem uwag Przewodniczący Sejmiku zarządził głosowanie. Za przyjęciem 

porządku obrad głosowało -30 radnych, przeciw – 0, wstrzymało się – 0. 

 

Porządek obrad po przeprowadzeniu głosowania kształtował się następująco: 

 

1. Otwarcie Sesji. 

2. Rozpatrzenie wniosków do porządku obrad. 

3. Sprawozdanie Marszałka Województwa z prac Zarządu w okresie między 

posiedzeniami Sesji. 

4. Interpelacje i zapytania. 

5. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia informacji o działalności 

Samorządowego Kolegium Odwoławczego w Olsztynie – referujący: Prezes 

Samorządowego Kolegium Odwoławczego w Olsztynie p. Marek Wachowski.  

6. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia informacji o działalności 

Samorządowego Kolegium Odwoławczego w Elblągu – referująca: Prezes 

Samorządowego Kolegium Odwoławczego w Elblągu p. Urszula Maziarz. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia informacji o stanie bezpieczeństwa 

publicznego w Województwie Warmińsko-Mazurskim w roku 2016 – referujący: 

Marszałek Województwa p. Gustaw Marek Brzezin. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia gminom Województwa Warmińsko-

Mazurskiego pomocy finansowej w formie dotacji celowych  

na dofinansowanie zadań w zakresie ochrony przeciwpożarowej – referujący: 

Marszałek Województwa p. Gustaw Marek Brzezin. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie wyboru ofert i udzielenia dotacji z budżetu 

Województwa Warmińsko-Mazurskiego na wykonywanie w 2017 r. zadań 

publicznych z zakresu ochrony zabytków i opieki nad zabytkami – referująca: 

Wicemarszałek Województwa p. Wioletta Śląska - Zyśk. 
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10. Podjęcie uchwały w sprawie zabezpieczenia środków finansowych  

po zakończeniu realizacji projektu, w ramach budżetu instytucji kultury 

przeznaczonych na sfinansowanie nowych miejsc pracy utworzonych  

w wyniku realizacji projektu pn. „Rozbudowa, przebudowa i remont oraz 

termomodernizacja Teatru im. Aleksandra Sewruka w Elblągu” prowadzonego 

przez Teatr im. Aleksandra Sewruka w Elblągu – instytucji kultury, dla której 

Województwo jest organizatorem – referująca: Wicemarszałek Województwa  

p. Wioletta Śląska - Zyśk. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie zabezpieczenia środków finansowych  

po zakończeniu realizacji projektu, w ramach budżetu instytucji kultury 

przeznaczonych na sfinansowanie nowych miejsc pracy utworzonych  

w wyniku realizacji projektu pt. "Rozbudowa, przebudowa i remont budynku 

Muzeum Bitwy pod Grunwaldem w Stębarku" prowadzonego przez Muzeum 

Bitwy pod Grunwaldem w Stębarku – instytucji kultury, dla której 

Województwo jest organizatorem – referująca: Wicemarszałek Województwa  

p. Wioletta Śląska - Zyśk. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr III/64/14 Sejmiku 

Województwa Warmińsko-Mazurskiego z dnia 30 grudnia 2014 r. w sprawie 

wyznaczenia aglomeracji Miłomłyn oraz likwidacji dotychczasowej aglomeracji 

Miłomłyn – referująca: Członek Zarządu Województwa p. Sylwia Jaskulska. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie Obszaru Chronionego Krajobrazu Doliny Pasłęki – 

referująca: Członek Zarządu Województwa p. Sylwia Jaskulska. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie Obszaru Chronionego Krajobrazu Doliny 

Środkowej Łyny – referująca: Członek Zarządu Województwa p. Sylwia Jaskulska. 

15. Podjęcie uchwały w sprawie Obszaru Chronionego Krajobrazu Rzeki Liwy – 

referująca: Członek Zarządu Województwa p. Sylwia Jaskulska. 

16. Podjęcie uchwały w sprawie powierzenia przez Województwo Warmińsko-

Mazurskie, a przyjęcia przez Województwo Pomorskie wykonania zadań 

dotyczących rewitalizacji i promocji śródlądowej drogi wodnej relacji zachód-

wschód obejmującej drogi wodne: Odra, Warta, Noteć, Kanał Bydgoski, Brda, 

Wisła, Nogat, Szkarpawa oraz Zalew Wiślany (planowana droga wodna E70  

na terenie Polski) na odcinku położonym na terenie województwa warmińsko-

mazurskiego – referujący: Marszałek Województwa p. Gustaw Marek Brzezin. 

17. Podjęcie uchwały w sprawie wezwania Sejmiku Województwa Warmińsko-

Mazurskiego przez Pana J.S. do usunięcia naruszenia prawa dotyczącego 

Uchwały Nr XXIV/465/08 Sejmiku Województwa Warmińsko-Mazurskiego  

z dnia 27 listopada 2008 r. w sprawie „Podziału Województwa Warmińsko-

Mazurskiego na obwody łowieckie” – referująca: Członek Zarządu Województwa  

p. Sylwia Jaskulska. 

18. Podjęcie uchwały w sprawie wezwania Sejmiku Województwa Warmińsko-

Mazurskiego przez Panią A.B. do usunięcia naruszenia prawa dotyczącego 

Uchwały Nr XXIV/465/08 Sejmiku Województwa Warmińsko-Mazurskiego  

z dnia 27 listopada 2008 r. w sprawie „Podziału Województwa Warmińsko-

Mazurskiego na obwody łowieckie” – referująca: Członek Zarządu Województwa 

 p. Sylwia Jaskulska. 

19. Podjęcie uchwały w sprawie wezwania Sejmiku Województwa Warmińsko-

Mazurskiego przez Panią A.N.  do usunięcia naruszenia prawa dotyczącego 

uchwały Nr XXIV/465/08 Sejmiku Województwa Warmińsko-Mazurskiego  

z dnia 27 listopada 2008 r. w sprawie "Podziału Województwa Warmińsko-
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Mazurskiego na obwody łowieckie" – referująca: Członek Zarządu Województwa  

p. Sylwia Jaskulska. 

20. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej 

Województwa Warmińsko-Mazurskiego na lata 2017-2039 – referujący: 

Marszałek Województwa p. Gustaw Marek Brzezin. 

21. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Województwa Warmińsko-

Mazurskiego na 2017 rok – referujący: Marszałek Województwa p. Gustaw Marek 

Brzezin. 

22. Sprawy organizacyjne Sejmiku. 

23. Odpowiedzi na zapytania i interpelacje. 

24. Wnioski i oświadczenia radnych. 

25. Przyjęcie protokołu z obrad XXV Sesji Sejmiku z dnia 28.03.2017 r. 

26. Sprawy różne. 

27. Zamknięcie Sesji. 

 

3. Sprawozdanie Marszałka Województwa z prac Zarządu w okresie między 

posiedzeniami Sesji. 

 

     Załącznik nr 4 

 

Ponieważ nie było chętnych do zabrania głosu, Przewodniczący Sejmiku, p. Piotr 

Żuchowski zamknął ten punkt. 

 

4. Interpelacje i zapytania. 

 

Radny Józef Dziki „składam zapytanie dotyczące drogi wojewódzkiej nr 593. Otóż od 

dłuższego czasu mieszkańcy pobliskich gmin i osób korzystających z tej trasy (np. turyści) 

narzekają na zły stan drogi na odcinku Miłakowo-Reszel, a w szczególności na odcinku 

Orzechowo-Międzylesie. Jakie są zamierzenia Zarządu Dróg Wojewódzkich, co do naprawy 

powierzchni tej drogi? Kiedy i w jakim terminie ten stan drogi będzie naprawiony?” 

 

Radna Teresa Nowakowska powiedziała m.in., że w związku z przeniesieniem 

Zespołu Ratownictwa Medycznego z Działdowa do Rybna z dniem 1 stycznia  2017 r., cały 

teren, w tym Szpital w Działdowie pozostał bez karetki. Podkreśliła, że problem jest 

wyjątkowo trudny i groźny dla życia. Poprosiła o jak najszybszą pomoc. 

 

Przewodniczący Sejmiku zapytał, do Kogo radna kieruje swoją interpelację? 

 

Radna Teresa Nowakowska odpowiedziała, że interpelacja zaadresowana jest do 

Wojewody Warmińsko-Mazurskiego.  

 

5. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia informacji o działalności Samorządowego 

Kolegium Odwoławczego w Olsztynie 

Załącznik nr 5 

 

Prezes Samorządowego Kolegium Odwoławczego w Olsztynie, p. Marek 

Wachowski przedstawiając informację nt. działalności Samorządowego Kolegium 

Odwoławczego powiedział m.in., że w 2016 roku Samorządowe Kolegium Odwoławcze  

w Olsztynie zatrudniało 19 członków etatowych, 22 członków pozaetatowych oraz 15 

pracowników Biura.  Do Samorządowego Kolegium Odwoławczego w Olsztynie w 2016 
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wpłynęło 5822 spraw. Największą liczbę spraw, które wpłynęły do Kolegium stanowiły 

sprawy z zakresu pomocy społecznej, świadczeń rodzinnych, drugą grupę spraw stanowiły 

sprawy podatkowe, kolejną grupą były sprawy z zakresu prawa o ruchu drogowym,  drogach 

publicznych i transportu drogowego, następnie sprawy z zakresu planowania  

i zagospodarowania przestrzennego, sprawy z zakresu ochrony środowiska oraz sprawy 

 z zakresu użytkowania wieczystego. Dodał, że w roku sprawozdawczym odbyły się 404 

posiedzenia, co w przeliczeniu na jednego Członka dało 290 spraw. Na decyzje 

Samorządowego Kolegium Odwoławczego w Olsztynie wpłynęło 427 skarg do Sądu 

Administracyjnego i 348 spraw zostało oddalonych, bądź odrzuconych, a 79 skarg zostało 

uwzględnionych.  Nadmienił, że budżet w roku ubiegłym był wyższy niż w poprzednim roku 

i w całości został wykonany. Poprosił o przyjęcie informacji Samorządowego Kolegium 

Odwoławczego w Olsztynie.  

 

Przewodniczący Sejmiku podziękował za przedstawienie informacji i poprosił  

p. Urszulę Maziarz Prezes SKO w Elblągu o przedstawienie informacji nt. działalności 

Samorządowego Kolegium Odwoławczego w Elblągu 

 

Prezes Samorządowego Kolegium Odwoławczego w Elblągu, p. Urszula Maziarz 

przedstawiając informację nt. działalności Samorządowego Kolegium Odwoławczego  

w Elblągu  powiedziała m.in., że struktura spraw jak i sposób ich rozpatrywania jest podobny 

do tego, który został przedstawiony przez Prezesa SKO w Olsztynie. Dodała, że 

Samorządowe Kolegium Odwoławcze w Elblągu zatrudnia 8 członków etatowych. W roku 

sprawozdawczym wpłynęło do Kolegium 1671 spraw, a razem ze sprawami, które pozostały 

do rozpatrzenia z roku ubiegłego dało 1920 spraw. Dodała m.in., że największą grupę spraw 

stanowiły sprawy o charakterze społecznym, czyli sprawy dotyczące świadczeń rodzinnych, 

świadczenia alimentacyjnego, ale także świadczenia wychowawczego „500 plus”. Do 

Samorządowego Kolegium Odwoławczego w Elblągu łącznie wpłynęło 100 spraw z tej 

dziedziny i dotyczyły one odmowy przyznania świadczenia na pierwsze dziecko z powodu 

przekroczenia kryterium dochodowego. Drugą grupę spraw stanowiły sprawy z zakresu 

ordynacji podatkowej, następnie sprawy z zakresu ochrony środowiska oraz sprawy z zakresu 

ruchu drogowego. Dodała, że w okresie sprawozdawczym wpłynęło 139 skarg, z tego 

uwzględniono 26 skarg, w pozostałym zakresie Sąd skargi oddalił, bądź odrzucił w zależności 

od trybu w jakim one były wnoszone.  

 

Przewodniczący Sejmiku podziękował za przedstawienie informacji i zapytał, czy są 

pytania? 

 

Wiceprzewodniczący Sejmiku, p. Julian Osiecki zapytał Prezesa Samorządowego 

Kolegium Odwoławczego w Olsztynie, p. Marka Wachowskiego, co można zrobić jeżeli 

niektóre osoby składają od każdej decyzji odwołanie? Zdaniem radnego należałoby zmienić 

przepisy, żeby w pewnym momencie zakończyć postępowanie, albo obciążyć daną osobą 

kosztami postępowania.   

 

Prezes Samorządowego Kolegium Odwoławczego w Olsztynie, p. Marek 

Wachowski w nawiązaniu do pytania radnego odpowiedział, że dopóki przepisy w tym 

zakresie nie ulegną zmianie, to nie ma możliwości ograniczenia odpowiadania tym osobom, 

czy rozpatrywania wniosków w tej samej sprawie.  

 

Wiceprzewodniczący Sejmiku, p. Julian Osiecki powiedział, że należy zgłaszać 

potrzeby zmiany w tym zakresie.  
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Prezes Samorządowego Kolegium Odwoławczego w Olsztynie, p. Marek 

Wachowski powiedział m.in., że jest projekt zmiany kodeksu postępowania 

administracyjnego, ale ta kwestia, w dalszym ciągu nie jest rozwiązana i dalej będzie wiązała 

się z problemami.  

 

Przewodniczący Sejmiku poinformował, że Komisja Samorządu Terytorialnego 

i Bezpieczeństwa Publicznego pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

Załącznik nr 6 
 

Ponieważ nie było chętnych do zabrania głosu, Przewodniczący Sejmiku poddał treść 

uchwały pod głosowanie.  

Za podjęciem uchwały głosowało - 27 radnych, przeciw – 0, wstrzymało się – 0. 

 

 

6. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia informacji o działalności 

Samorządowego Kolegium Odwoławczego w Elblągu. 

Załącznik nr 7 
 

Przewodniczący Sejmiku poinformował, że Komisja Samorządu Terytorialnego  

i Bezpieczeństwa Publicznego pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

Załącznik nr 8 

 

Ponieważ nie było chętnych do zabrania głosu, Przewodniczący Sejmiku poddał treść 

uchwały pod głosowanie.  

Za podjęciem uchwały głosowało - 29 radnych, przeciw – 0, wstrzymało się – 0. 

 

7. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia informacji o stanie bezpieczeństwa 

publicznego w Województwie Warmińsko-Mazurskim w roku 2016. 

 

Załącznik nr 9 

 

Przewodniczący Sejmiku poprosił o zabranie głosu inspektora Tomasza Klimka 

Komendanta Wojewódzkiej Policji w Olsztynie. 

 

Komendant Wojewódzki Policji w Olsztynie, Inspektor Tomasz Klimek, 

korzystając z prezentacji multimedialnej przedstawił informacje zawarte w raporcie nt. stanu 

bezpieczeństwa publicznego w Województwie Warmińsko-Mazurskim. 

 

Załącznik nr 10 

 

Przewodniczący Sejmiku podziękował za przedstawienie informacji. Poprosił  również 

o zabranie głosu Starszego Brygadiera Mirosława Hołubowicza Warmińsko-Mazurskiego 

Komendanta Wojewódzkiego Państwowej Straży Pożarnej. 

Starszy Brygadier Mirosław Hołubowicz Warmińsko-Mazurski Komendant 

Wojewódzkiej  Państwowej Straży Pożarnej korzystając z prezentacji multimedialnej 
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omówił informacje zawarte w raporcie nt. stanu bezpieczeństwa publicznego  

w Województwie Warmińsko-Mazurskim. 

Załącznik nr 11 

 

Pytanie z Sali: czy ludzie mieszkający w Korszach w pobliżu Zakładu mogą się czuć 

bezpiecznie, jeżeli w Zakładzie składowane są akumulatory? 

 

Przewodniczący Sejmiku powiedział m.in., że najpierw radni zabierają głos i poprosił 

obecnych na sali mieszkańców Korsz o nieprzeszkadzanie w prowadzeniu obrad.  

 

 

Radny Paweł Szliwiński powiedział m.in., że w Braniewie są dwa zakłady, jeden o 

dużym, a drugi o średnim stopniu ryzyka jeśli chodzi o zagrożenie chemiczne ze strony stacji 

przeładunkowej gazu płynnego. Zapytał, czy Państwowa Straż Pożarna nie widzi m.in. 

zagrożenia chemicznego na tym obszarze? Zapytał również,  czy  nie warto byłoby pochylić 

się nad tym, żeby wpisać jako jeden ze strategicznych punktów zabezpieczenie tamtej 

ludności przed zagrożeniem chemicznym? 

 

Starszy Brygadier Mirosław Hołubowicz Warmińsko-Mazurski Komendant 

Wojewódzkiej  Państwowej Straży Pożarnej w nawiązaniu do pytania radnego 

odpowiedział, że rozmowy na ten temat prowadzone już były ze starostą braniewskim. 

Podkreślił, że substancje, które na terenie Braniewa są przerabiane i używane, stwarzają 

zagrożenie bardziej ekologiczne niż chemiczne i nie są to typowo substancje trujące, duszące. 

Dodał, że jest tam gaz, paliwa płynne, w związku z tym istnieje zagrożenie związane  

z możliwością wybuchu składowanych materiałów. Dodał, że obowiązujące przepisy 

powodują, że zakłady są bezpieczne, a obowiązkiem Straży jest m.in. kontrolowanie zakładu, 

sprawdzanie, czy wszystkie przepisy dotyczące bezpieczeństwa są spełnione. Podkreślił, że 

zakłady te obecnie nie stwarzają większego zagrożenia niż to, które jest określone przepisami.  

 

Przewodniczący Sejmiku poprosił Komendanta, żeby udzielił odpowiedzi na pytanie, 

które zadała obecna na sali mieszkanka Miasta Korsze.  

 

Starszy Brygadier Mirosław Hołubowicz Warmińsko-Mazurski Komendant 

Wojewódzkiej  Państwowej Straży Pożarnej powiedział m.in., że Zakład po wielu próbach 

ze strony Komitetu nie został zakwalifikowany do Zakładu dużego ani zwiększonego ryzyka. 

Nadmienił, że według przepisów ściśle obowiązujących nie stwarza zagrożenia dla 

mieszkańców, ani środowiska. 

 

Przewodniczący Sejmiku podziękował za przedstawienie informacji. Poprosił  również 

o zabranie głosu pułkownika Tomasza Semeniuka Komendanta Warmińsko-Mazurskiego 

Oddziału Straży Granicznej w Kętrzynie. 

 

Płk Tomasz Semeniuk Komendant Warmińsko-Mazurskiego Oddziału Straży 

Granicznej w Kętrzynie korzystając z prezentacji multimedialnej przedstawił informacje 

zawarte w raporcie nt. stanu bezpieczeństwa publicznego w Województwie Warmińsko-

Mazurskim. 

 

Załącznik nr 12 
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Wicemarszałek Województwa, p. Miron Sycz powiedział  m.in., że pojawiają się 

informację, że Straż Graniczna potrzebuje pracowników, natomiast duża część osób nie  

otrzymuje pracy, pomimo tego, że są to wysportowane osoby. Zapytał dlaczego tak się 

dzieje? 

 

Płk Tomasz Semeniuk Komendant Warmińsko-Mazurskiego Oddziału Straży 

Granicznej w Kętrzynie w nawiązaniu do zadanego pytania odpowiedział, jeśli chodzi  

o egzaminy sprawnościowe, to nie ma z nimi większego problemu, natomiast największym 

problemem jest pierwszy etap postępowania kwalifikacyjnego. Wyjaśnił, że nabór do służby 

składa się z dwóch etapów, gdzie pierwszy etap to rozmowa z komisją i badania 

przeprowadzane przez psychologa, a następnie skierowanie na badanie psychofizjologiczne, 

czyli tzw. „wykrywacz kłamstw”, wariograf. Podkreślił, że największy problem kandydaci 

mają podczas rozmowy z psychologiem. Dodał, że badania psychologiczne prowadzone są na 

trzech poziomach: poziomie intelektualnym, poziomie przystosowania społecznego  

i poziomie emocjonalnym kandydata. Nadmienił, że jeżeli psycholog stwierdzi, że kandydat 

nie przeszedł dwóch poziomów badania, wówczas nie ma możliwości ponownego 

skierowania na badanie. Jeżeli nie przeszedł tylko jednego poziomu to jest możliwość 

skierowania kandydata na ponowne badanie do psychologa w Warszawie. Komendant 

powiedział m.in., że barierą jest badanie psychofizjologiczne przy wykorzystaniu wariografu, 

gdyż kandydaci kłamią.  Podkreślił, że wiele osób zainteresowanych pracą w służbach 

mundurowych wybiera wojsko ponieważ tam są wyższe płace.  

 

Radny Jan Bobek powiedział m.in., że kandydat, który nie otrzymał pracy w Straży 

otrzymuje dokument, który dyskwalifikuje go do zatrudnienia w jednostce natomiast nie ma 

podanej przyczyny. Zdaniem radnego kandydat powinien wiedzieć dlaczeg nie został 

przyjęty.   

 

Płk Tomasz Semeniuk Komendant Warmińsko-Mazurskiego Oddziału Straży 

Granicznej w Kętrzynie w nawiązaniu do wypowiedzi radnego powiedział, że kandydat  

w każdej chwili ma możliwość zapoznania się ze swoimi aktami postępowania, gdyż 

otrzymuje tylko informację, że postępowanie zostało przerwane.  

 

Przewodniczący Sejmiku podziękował Komendantowi za przedstawiony materiał i za 

udzielone odpowiedzi. 

 

Przewodniczący Sejmiku poinformował, że Komisja Samorządu Terytorialnego  

i Bezpieczeństwa Publicznego pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

Załącznik nr 13 

 

Ponieważ nie było więcej chętnych do zabrania głosu, Przewodniczący Sejmiku 

poddał treść uchwały pod głosowanie.  

Za podjęciem uchwały głosowało - 27 radnych, przeciw – 0, wstrzymało się – 0. 

 

Radny Ryszard Kawczyński zwrócił się z prośbą do Przewodniczącego Sejmiku  

o zarządzenie przerwy. 

 

Przewodniczący Sejmiku zarządził przerwę do godziny 12:40. 

Przewodniczący Sejmiku wznowił obrady.  
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8. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia gminom Województwa Warmińsko-

Mazurskiego pomocy finansowej w formie dotacji celowych na dofinansowanie 

zadań w zakresie ochrony przeciwpożarowej. 

 

 

Przewodniczący Sejmiku poinformował, że Komisja Samorządu Terytorialnego  

i Bezpieczeństwa pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Załącznik nr 14 

 

 

Ponieważ nie było chętnych do zabrania głosu, Przewodniczący Sejmiku poddał treść 

uchwały pod głosowanie.  

Za podjęciem uchwały głosowało - 25 radnych, przeciw – 0, wstrzymało się – 0. 

 

 

9. Podjęcie uchwały w sprawie wyboru ofert i udzielenia dotacji z budżetu 

Województwa Warmińsko-Mazurskiego na wykonywanie w 2017 r. zadań 

publicznych z zakresu ochrony zabytków i opieki nad zabytkami. 

 

Przewodniczący Sejmiku poinformował, że Komisja Kultury i Edukacji pozytywnie 

zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Załącznik nr 15 

 

Radna Bożenna Ulewicz powiedziała m.in., że Komisja Kultury i Edukacji wystąpiła 

do Pana Marszałka z wnioskiem o zwiększenie puli środków na konkursy odbywające                              

się w ramach otwartego konkursu ofert na wykonanie zadań publicznych z zakresu ochrony 

zabytków i opieki nad zabytkami. Podkreśliła, że są województwa, które mają mniej 

zabytkowych obiektów, a przeznaczają na ten cel większe środki. Zwróciła się do  

Przewodniczącego Sejmiku oraz Pana Marszałka, żeby pula środków przeznaczona na 

przyszłoroczną edycję konkursu została zwiększona.  

 

Przewodniczący Sejmiku w nawiązaniu do wypowiedzi radnej powiedział m.in., że 

wkład województwa w ochronę zabytków jest bardzo istotny, natomiast zasadnicze pieniądze 

przyznawane są z Programów Ministra Kultury i Dziedzictwa Narodowego z zakresu 

dziedzictwa kulturowego w tym na ochronę zabytków. Dodał, że z informacji, które zostały 

przedstawione przez Wojewodę na konferencji, która była organizowana na Uniwersytecie 

Warmińsko-Mazurskim w Olsztynie wynika, że w tym roku nastąpił spadek dofinansowania. 

Powiedział m.in., że w interesie wszystkich jest to, żeby apelować o to, aby w budżetach 

zabezpieczane były środki na ochronę dziedzictwa.  

 

Radna Bożenna Ulewicz powiedziała m.in. że Wojewoda przez Wojewódzkiego 

Konserwatora Zabytków oraz Ministerstwo Kultury i Dziedzictwa Narodowego przeznaczają 

środki na  obiekty zabytkowe.  Zdaniem radnej do samorządu województwa również należy 

troska o dobro kultury materialnej, która znajduje się na terenie województwa warmińsko-

mazurskiego. 
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Ponieważ nie było więcej chętnych do zabrania głosu, Przewodniczący Sejmiku 

poddał treść uchwały pod głosowanie.  

Za podjęciem uchwały głosowało – 29 radnych, przeciw – 0, wstrzymało się – 0. 

 

10. Podjęcie uchwały w sprawie zabezpieczenia środków finansowych po zakończeniu 

realizacji projektu, w ramach budżetu instytucji kultury przeznaczonych na 

sfinansowanie nowych miejsc pracy utworzonych w wyniku realizacji projektu pn. 

„Rozbudowa, przebudowa i remont oraz termomodernizacja Teatru im. Aleksandra 

Sewruka w Elblągu” prowadzonego przez Teatr im. Aleksandra Sewruka w Elblągu 

– instytucji kultury, dla której Województwo jest organizatorem. 

 

Przewodniczący Sejmiku poinformował, że Komisja Budżetu i Finansów i Komisja 

Kultury i Edukacji pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały. 

Załącznik nr 16 

 

Ponieważ nie było chętnych do zabrania głosu, Przewodniczący Sejmiku poddał treść 

uchwały pod głosowanie. 

Za podjęciem uchwały głosowało - 30 radnych, przeciw – 0, wstrzymało się – 0. 

 

11. Podjęcie uchwały w sprawie zabezpieczenia środków finansowych po zakończeniu 

realizacji projektu, w ramach budżetu instytucji kultury przeznaczonych na 

sfinansowanie nowych miejsc pracy utworzonych w wyniku realizacji projektu pt. 

"Rozbudowa, przebudowa i remont budynku Muzeum Bitwy pod Grunwaldem  

w Stębarku" prowadzonego przez Muzeum Bitwy pod Grunwaldem w Stębarku – 

instytucji kultury, dla której Województwo jest organizatorem. 

 

Przewodniczący Sejmiku poinformował, że Komisja Budżetu i Finansów i Komisja 

Kultury i Edukacji pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały. 

 

Załącznik nr 17 

 

Ponieważ nie było chętnych do zabrania głosu, Przewodniczący Sejmiku poddał treść 

informacji pod głosowanie. 

Za podjęciem uchwały głosowało - 30 radnych, przeciw – 0, wstrzymało się – 0. 

 

12. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr III/64/14 Sejmiku Województwa 

Warmińsko-Mazurskiego z dnia 30 grudnia 2014 r. w sprawie wyznaczenia 

aglomeracji Miłomłyn oraz likwidacji dotychczasowej aglomeracji Miłomłyn. 

 

Przewodniczący Sejmiku poinformował, że Komisja Rozwoju Obszarów Wiejskich, 

Rolnictwa, Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej pozytywnie zaopiniowała projekt 

uchwały. 

  

Załącznik nr 18 

 

Ponieważ nie było chętnych do zabrania głosu, Przewodniczący Sejmiku poddał treść 

uchwały pod głosowanie. 

Za podjęciem uchwały głosowało - 30 radnych, przeciw – 0, wstrzymało się – 0. 
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13. Podjęcie uchwały w sprawie Obszaru Chronionego Krajobrazu Doliny Pasłęki. 
 

poinformował, że Komisja Rozwoju Obszarów Wiejskich, Rolnictwa, Ochrony 

Środowiska i Gospodarki Wodnej pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  

Załącznik nr 19 

 

Ponieważ nie było chętnych do zabrania głosu, Przewodniczący Sejmiku poddał treść 

uchwały pod głosowanie. 

Za podjęciem uchwały głosowało - 30 radnych, przeciw – 0, wstrzymało się – 0. 

 

14. Podjęcie uchwały w sprawie Obszaru Chronionego Krajobrazu Doliny Środkowej 

Łyny. 

 

Przewodniczący Sejmiku poinformował, że Komisja Rozwoju Obszarów Wiejskich, 

Rolnictwa, Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej pozytywnie zaopiniowała projekt 

uchwały. 

  

Załącznik nr 20 

 

Ponieważ nie było chętnych do zabrania głosu, Przewodniczący Sejmiku poddał treść 

uchwały pod głosowanie. 

Za podjęciem uchwały głosowało – 30 radnych, przeciw – 0, wstrzymało się – 0. 

 

15. Podjęcie uchwały w sprawie Obszaru Chronionego Krajobrazu Rzeki Liwy 

 

 

Przewodniczący Sejmiku poinformował, że Komisja Rozwoju Obszarów Wiejskich, 

Rolnictwa, Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej pozytywnie zaopiniowała projekt 

uchwały. 

  

Załącznik nr 21 

 

Ponieważ nie było więcej chętnych do zabrania głosu, Przewodniczący Sejmiku 

poddał treść uchwały pod głosowanie. 

Za podjęciem uchwały głosowało - 30 radnych, przeciw – 0, wstrzymało się – 0. 

 

16. Podjęcie uchwały w sprawie powierzenia przez Województwo Warmińsko-

Mazurskie, a przyjęcia przez Województwo Pomorskie wykonania zadań 

dotyczących rewitalizacji i promocji śródlądowej drogi wodnej relacji zachód-

wschód obejmującej drogi wodne: Odra, Warta, Noteć, Kanał Bydgoski, Brda, 

Wisła, Nogat, Szkarpawa oraz Zalew Wiślany (planowana droga wodna E70  

na terenie Polski) na odcinku położonym na terenie województwa warmińsko-

mazurskiego. 

 

Przewodniczący Sejmiku poinformował, że Komisja Strategii Rozwoju pozytywnie 

zaopiniowała projekt uchwały. 

  

Załącznik nr 22 
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Ponieważ nie było więcej chętnych do zabrania głosu, Przewodniczący Sejmiku 

poddał treść uchwały pod głosowanie. 

Za podjęciem uchwały głosowało - 30 radnych, przeciw – 0, wstrzymało się – 0. 

 

17. Podjęcie w sprawie wezwania Sejmiku Województwa Warmińsko-Mazurskiego 

przez Pana J.S. do usunięcia naruszenia prawa dotyczącego Uchwały Nr 

XXIV/465/08 Sejmiku Województwa Warmińsko-Mazurskiego z dnia 27 listopada 

2008 r. w sprawie „Podziału Województwa Warmińsko-Mazurskiego na obwody 

łowieckie. 

 

Przewodniczący Sejmiku poinformował, że Komisja Rozwoju Obszarów Wiejskich, 

Rolnictwa, Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej pozytywnie zaopiniowała projekt 

uchwały. 

 

Załącznik nr 23 

 

Ponieważ nie było chętnych do zabrania głosu, Przewodniczący Sejmiku poddał treść 

uchwały pod głosowanie.  

Za podjęciem uchwały głosowało - 30 radnych, przeciw – 0, wstrzymało się – 0. 

 

18. Podjęcie uchwały w sprawie wezwania Sejmiku Województwa Warmińsko-

Mazurskiego przez Panią A.B. do usunięcia naruszenia prawa dotyczącego Uchwały 

Nr XXIV/465/08 Sejmiku Województwa Warmińsko-Mazurskiego z dnia 27 

listopada 2008 r. w sprawie „Podziału Województwa Warmińsko-Mazurskiego na 

obwody łowieckie”. 
 

Przewodniczący Sejmiku poinformował, że Komisja Rozwoju Obszarów Wiejskich, 

Rolnictwa, Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej pozytywnie zaopiniowała projekt 

uchwały. 

 

Załącznik nr 24 

 

Ponieważ nie było chętnych do zabrania głosu, Przewodniczący Sejmiku poddał treść 

uchwały pod głosowanie.  

Za podjęciem uchwały głosowało - 30 radnych, przeciw – 0, wstrzymało się – 0. 

 

19. Podjęcie uchwały w sprawie wezwania Sejmiku Województwa Warmińsko-

Mazurskiego przez Panią A.N.  do usunięcia naruszenia prawa dotyczącego uchwały 

Nr XXIV/465/08 Sejmiku Województwa Warmińsko-Mazurskiego z dnia 27 

listopada 2008 r. w sprawie "Podziału Województwa Warmińsko-Mazurskiego na 

obwody łowieckie". 
 

Przewodniczący Sejmiku poinformował, że Komisja Rozwoju Obszarów Wiejskich, 

Rolnictwa, Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej pozytywnie zaopiniowała projekt 

uchwały. 

 

Załącznik nr 25 
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Ponieważ nie było chętnych do zabrania głosu, Przewodniczący Sejmiku poddał treść 

uchwały pod głosowanie.  

Za podjęciem uchwały głosowało - 30 radnych, przeciw – 0, wstrzymało się – 0. 

 

20. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej 

Województwa Warmińsko-Mazurskiego na lata 2017-2039. 
 

Przewodniczący Sejmiku poinformował, że wpłynęła autopoprawka do ww. projektu 

uchwały. Komisja Budżetu i Finansów pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały wraz  

z autopoprawką.  

Załącznik nr 26 

 

Ponieważ nie było chętnych do zabrania głosu, Przewodniczący Sejmiku poddał treść 

uchwały wraz z autopoprawką pod głosowanie.  

Za podjęciem uchwały głosowało - 29 radnych, przeciw – 0, wstrzymało się – 1. 

 

21. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Województwa Warmińsko-

Mazurskiego na 2017 r. 
 

Przewodniczący Sejmiku poinformował, że wpłynęła autopoprawka do ww. projektu 

uchwały. Komisja Budżetu i Finansów pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały wraz  

z autopoprawką.  

 

Załącznik nr 27 

 

Ponieważ nie było chętnych do zabrania głosu, Przewodniczący Sejmiku poddał treść 

uchwały wraz z autopoprawką pod głosowanie.  

Za podjęciem uchwały głosowało - 29 radnych, przeciw – 0, wstrzymało się – 1. 

 

22.  Sprawy organizacyjne 

 

Przewodniczący Sejmiku poinformował, że kolejna sesja Sejmiku odbędzie się 23 

maja 2017 r. Przypomniał o obowiązku złożenia do 30 kwietnia br. oświadczeń majątkowych. 

 

23. Odpowiedzi na zapytania i interpelacje. 
 

Marszałek Województwa poinformował, że odpowiedź na zgłoszoną interpelację 

będzie udzielona na piśmie. 

 

24. Wnioski i oświadczenia radnych. 
 

Nie wniesiono. 

 

25. Przyjęcie protokołu z obrad XXV Sesji Sejmiku z dnia 28.03.2017 r. 
        

Wobec braku uwag Przewodniczący Sejmiku zarządził głosowanie nad przyjęciem 

protokołu.  

 

Za przyjęciem protokołu głosowało 29 radnych, przeciw – 0, wstrzymało się –1. 
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26. Sprawy różne. 
 

 Nie wniesiono. 

  

27. Zamknięcie Sesji. 

 

Zamykając obrady XXVI sesji Sejmiku Przewodniczący Sejmiku podziękował 

wszystkim za przybycie oraz za aktywny udział w posiedzeniu. 

 

 

        Przewodniczący Sejmiku 

 

              Piotr Żuchowski 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Sporządziła: Sylwia Wiśniewska 


